
Protokół Nr LXI/2024 

z posiedzenia Rady Gminy Łączna 

 z dnia 31 stycznia 2024r. 

 
Miejsce posiedzenia  –  sala konferencyjna Urzędu Gminy w Łącznej, Czerwona Górka 1 B 

Czas trwania obrad   –  godz. 13,00 – 16,45 

 

Ad.  1. 

Dnia 31 stycznia 2024r. odbyło się LXI-e w kadencji posiedzenie Rady Gminy Łączna.  

Obrady otworzyła i przewodniczyła im  Przewodnicząca Rady Gminy p. Monika Pająk. 

Przewodnicząca Rady powitała zaproszonych gości oraz przybyłych radnych. 

Wśród zaproszonych gości byli: 

- Wójt Gminy Łączna p. Romuald Kowaliński 

- Zastępca Wójta Gminy Łączna p. Krzysztof Pastuszka 

- Skarbnik Gminy Łączna p. Joanna Kopytek 

- Sekretarz Gminy Łączna p. Mirosław Kopytek 

- Radca Prawny Urzędu Gminy p. Wacław Iwanczatik 

- Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Łącznej p. Jolanta Żaczek 

- Dyrektor Zespołu Szkół w Goździe p. Urszula Wilkosz 

- Dyrektor Szkoły Podstawowej w Zaleziance p. Sławomir Tofil 

- Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej w Łącznej p. Beata Kołda 

- Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Łącznej p. Monika Marcisz 

- p.o. Kierownika Zakładu Gospodarki Komunalnej w Łącznej p. Bożena Tuśnio 

- sołtysi gminy 

- mieszkaniec gminy 

- pracownicy Urzędu Gminy 

 

W momencie otwarcia posiedzenia na liście obecności podpisy złożyło 11 radnych, co 

stanowiło 73 % ustawowego składu Rady Gminy.  

Obrady były prawomocne.  

Nieobecni radni: Januchta Jacek, Piwowar Bernarda – usprawiedliwieni. 

Radny Litwiński oraz Radny Mendak dołączyli do obrad w trakcie trwania posiedzenia. 

Listy obecności stanowią załącznik do protokołu. 

 

Ad.  2. 

Na sekretarza obrad Przewodnicząca Rady zaproponowała alfabetycznie z listy  

Radnego Edmunda Wykrotę, który wyraził zgodę na pełnienie tej funkcji. 

 

Ad.  3. 

Przyjęcie porządku posiedzenia. 

Przewodnicząca Rady – odczytała zaproponowany porządek obrad sesji i zapytała czy są 

wnioski do porządku obrad. 

Żadnych wniosków nie zgłoszono. Porządek obrad stał się obowiązujący: 

1. Powitanie i stwierdzenie kworum.  

2. Powołanie sekretarza obrad.  

3. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

4. Sprawozdania kierowników jednostek organizacyjnych gminy z działalności w 2023r. 

a)  Szkoły Podstawowej w Zaleziance     

b)  Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Łącznej  

c)  Zespołu Szkół w Goździe  



2 
 

d)  Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Łącznej  

e)  Zakładu Gospodarki Komunalnej w Łącznej  

f)  Gminnej Biblioteki Publicznej w Łącznej  

5. Sprawozdania z działalności stałych komisji Rady Gminy w 2023r. 

a) Komisji Rewizyjnej  

b) Komisji Skarg, Wniosków i Petycji  

c) Komisji Finansowo-Gospodarczej  

d) Komisji Społecznej  

6. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu 

terytorialnego za 2023 rok.  

7. Sprawozdanie Wójta Gminy z pracy w okresie między sesjami.  

8. Sprawozdanie z wykonania wniosków i uchwał Rady Gminy z poprzednich sesji.  

9. Przedstawienie wniosków z posiedzeń komisji w okresie między sesjami.  

10. Pytania, wnioski, interpelacje.  

11. Udzielenie odpowiedzi na zadane pytania.  

12. Podjęcie uchwał w sprawach:  

a) ramowego planu pracy Rady Gminy Łączna na I kwartał 2024 roku  

b) zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji Rady Gminy Łączna na I kwartał 2024 roku 

c) powrotnego przejęcia Szkoły Podstawowej w Zaleziance  

d) zmian budżetu Gminy Łączna na 2024 rok 

e) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łączna na lata 2024-2032 

13. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Gminy Łączna z dnia 11 stycznia 2024r. 

14. Zakończenie obrad.  

 

Ad.  4 b) 

Sprawozdanie z działalności Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Łącznej w 2023 roku 

przedstawiła Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Łącznej p. Jolanta Żaczek. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

 

Pytania do sprawozdania: 

Przewodnicząca Rady – zabrała głos, na jednej z Komisji Społecznych została podjęta 

decyzja odnośnie obniżenia kwot za wynajem hali, żeby dzieci z terenu naszej gminy 

wynajmowały za darmo, dla grup, stowarzyszeń kwota 75 zł, a pozostałych grup z zewnątrz 

150 zł. Co w tym kierunku Pani Dyrektor zrobiła, czy zostało już wydane Zarządzenie, czy 

ten wynajem już funkcjonuje. 

Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego p. Jolanta Żaczek – odpowiedziała, na ten moment 

dopóki trwa alert ogłoszony przez Rządowe Centrum Bezpieczeństwa do 29 lutego 2024r. na 

szkołę, obiekt, oprócz rodziców nie mogą wchodzić osoby obce. Jeżeli ten alert się zakończy 

to zgodnie z Państwa sugestiami takie Zarządzenie mogę wydać. Natomiast chciałabym żeby 

ta regulacja była odgórna, zaproponowana przez Państwa i jak to miałoby wyglądać, 

ponieważ do utrzymania tej części z halą potrzebuję pracownika, który będzie popołudniu 

sprzątał aby na rano ten obiekt był przygotowany na uczniów. W tej chwili dysponujemy 

tylko 3 etatami sprzątaczek w pełnym wymiarze i pół etatu, które zostało dołożone do 

listopada tego roku. Gdy jedna z Pań idzie na zwolnienie, urlop, ja nie mam pracownika, 

który by ją zastąpił, tu jest największy problem. Chciałabym uzyskać również odpowiedź czy 

to ma być do godz. 18,00, bo szkoła jest do 18,00 i do tej godziny grupy mogą wchodzić.  

Jak grupa skończy trening o godz. 18,00 to ktoś musi do godz. 19-20,00 sprzątać. Wcześniej 

kiedy hala była cały czas użytkowana było 5 sprzątaczek i osoba przeznaczona do hali, czyli  
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6 osób. Teraz mam o połowę mniej personelu, budynek się nie skurczył, ubyła tylko liczba 

osób. Nie jestem przeciwna. Grupy na boiska mogą wchodzić, do godz. 22,00 światła się 

świecą i nikt nikogo o pieniądze nie pyta. Uczniowie z naszej szkoły, ministranci przychodzą 

z moim pracownikiem i wchodzą za darmo, grają w godz. 16-18,00. Jak przychodzą w sobotę 

to jest dzień wolny dla pracownika, ja mu muszę zapłacić i powinnam mu jeszcze dać dzień 

wolny. 

Przewodnicząca Rady – zapytała, czy alert dotyczy tylko naszej szkoły, bo w innych szkołach 

są wynajmy. 

Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego p. Jolanta Żaczek – poinformowała, dzwoniłam do 

Kuratorium jak ten alert się pojawił, a w mediach pojawiły się zdjęcia z imprez w szkołach, 

uzyskałam informację że jest to robione na odpowiedzialność Dyrektora. Ja nie wezmę takiej 

odpowiedzialności, bo skąd mam wiedzieć kto przyjdzie i co zostawi. Widocznie inne szkoły 

mają obsługę przy wynajmach i to tak funkcjonuje. Przepisy są martwe wtedy kiedy ich nie 

używamy, ale jak coś się wydarzy to zaczynają żyć. Jeżeli ja dostanę to na piśmie od radnych 

i zabezpieczycie pracownika do obsługi hali to ja nie mam nic przeciwko. Tylko musicie 

Państwo się zastanowić jak to zrobić żeby zapewnić bezpieczeństwo tym ludziom i aby szkoła 

na następny dzień była przygotowana. Jeżeli to będzie sobota to musicie dać środki na jeszcze 

jednego pracownika, który będzie to miał w swoim zakresie. 

Mieszkaniec Gminy – zapytał, co to znaczy alert. 

Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego p. Jolanta Żaczek – odpowiedziała, alert jest 

ogłoszony na stronie Kuratora, do szkoły mają zakaz wejścia oprócz dzieci  

i ich prawnych opiekunów wszyscy pozostali. Alert trwa cały czas odkąd trwa wojna.  

Jest to ogłaszane przez Centrum Bezpieczeństwa. 

Więcej pytań nie zgłoszono. 

 

Ad.  4 c) 

Sprawozdanie z działalności Zespołu Szkół w Goździe w 2023 roku przedstawiła Dyrektor 

Zespołu Szkół w Goździe p. Urszula Wilkosz. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

Żadnych pytań nie zgłoszono. 

 

Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Łącznej p. Jolanta Żaczek oraz  

Dyrektor Zespołu Szkół w Goździe p. Urszula Wilkosz opuściły salę obrad. 

 

Ad.  4 d) 

Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Łącznej w 2023 roku 

przedstawiła Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Łącznej p. Monika 

Marcisz. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

 

Pytania do sprawozdania: 

Radny Ledwójcik – zapytał, czy w tym roku istnieje jakakolwiek pomoc w zakupie opału dla 

gospodarstw domowych. 

Kierownik GOPS p. Monika Marcisz – odpowiedziała, nie, w tym roku nie są przewidziane 

dopłaty do węgla. Będą wprowadzone i już wydajemy wnioski o dodatek osłonowy. To jest 

dodatek np. dla osoby samotnej w kwocie 280 zł. Do tego dodatku są stosowane kryteria 

dochodowe, 2 100 zł dla osoby samotnej i 1 500 zł dla osoby w rodzinie. 

Więcej pytań nie zgłoszono. 
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Ad.  4 e) 

Sprawozdanie z działalności Zakładu Gospodarki Komunalnej w Łącznej w 2023 roku 

przedstawiła p.o. Kierownika Zakładu Gospodarki Komunalnej w Łącznej p. Bożena Tuśnio. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

 

Pytania do sprawozdania: 

Radny Litwiński – zabrał głos, Pani Kierownik wspomniała w sprawozdaniu, że zostały 

zamontowane trzy hydranty naziemne w Jęgrznej, u mnie wodociąg ma 30 lat, wszystkie 

hydranty są podziemne i nie odważył bym się otworzyć żadnego. 

P.o. Kierownika ZGK p. Bożena Tuśnio – poinformowała, pamiętam o radnym Litwińskim, 

mam te hydranty i jak tylko pogoda się poprawi to podejdziemy do tej wymiany. Na pewno 

będzie zamontowany hydrant na Podłaziu i również na Zaleziance przy zjeździe do szkoły. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – zabrał głos, zwrócił się do Kierowników i Dyrektorów 

przedstawiających sprawozdania, proszę żeby mówić do mikrofonu żeby wszyscy 

mieszkańcy oglądający transmisję słyszeli wyraźnie. Pani Kierownik Zakładu Gospodarki 

przedstawiła bardzo ważne kwestie, jeśli chodzi o kwestie np. pojawiania się chloru  

w naszych wodociągach i uwagi mieszkańców. Odbieram telefony od mieszkańców, że woda 

w Występie i Zaleziance jest jak w basenie. Proszę Panią Kierownik o powtórzenie, z czego 

wynika że ZGK zaopatrzył się w odpowiednie urządzenia, które monitorują stopień, ilość 

dostarczanego chloru do wody. Zakład wykonuje mnóstwo badań, za ponad 20 tys. zł, to 

pokazuje skalę problemu. Chlorowanie wody wynika wprost z pewnych przesłanek. Przepisy 

na to pozwalają żeby nie tylko chlorować ale robić to w sposób, który jest dopuszczalny. 

Proszę Panią Kierownik aby wszystkie wyniki badań były publikowane na stronach 

internetowych i zakładce ZGK i mają być one archiwizowane. Wszystkie badania mogą 

podlegać weryfikacji kilka lat do tyłu. Z informacji w sprawozdaniu wynika, że dziennie 

produkowanych ścieków w gminie jest 244 m3, 88 tys. m3 wyprodukowanych ścieków 

podzielić przez 360 dni daje nam 244 m3 na dobę. 

P.o. Kierownika ZGK p. Bożena Tuśnio – zauważyła, i chce Pan Wójt zadać pytanie gdzie są 

te pieniądze. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – odpowiedział, tak. My dopłacamy do każdego m3 

ścieków odpowiednie kwoty. Te kwestie były przedmiotem burzliwych dyskusji Rady, czy 

istnieje celowość takiego dopłacania i czy to jest sprawiedliwe. Wymyślono dopłatę do cen 

ścieków wtedy kiedy utrzymanie oczyszczalni ścieków zw. z bardzo krótką siecią 

kanalizacyjną powodowałoby, że kwoty za m3 byłyby astronomiczne, mając nadzieję, że 

rozbudowa sieci kanalizacyjnej spowoduje obniżenie tych kwot. Dzisiaj mamy sieć 

kanalizacyjną zrealizowaną w całej aglomeracji, wszędzie tam gdzie na 1 km bieżący 

kanalizacji mieszka co najmniej 120 mieszkańców. Jest to istotne, ponieważ dzięki temu nie 

płacimy kar za niezrealizowanie dyrektywy unijnej. 88 tys. m3, z czego jakaś część to tzw. 

wody opadowe, czyli do studzienek kanalizacyjnych odprowadzane są rury spustowe  

z orynnowania domów. Zwrócił się do Kierownik ZGK z pytaniem, czy w tych 88 tys. m3 są 

wody opadowe. 

P.o. Kierownika ZGK p. Bożena Tuśnio – odpowiedziała, tak, to się nazywa wody 

przypadkowe, najczęściej określa się je jako wody opadowe przedostające się poprzez otwory 

włazowe lub wentylacyjne do wnętrza studni kanalizacyjnej albo niewłaściwie 

odprowadzanie ze spustów rynien dachowych i wypustów do kanału sanitarnego. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – zabrał głos, zadałem to pytanie Pani Kierownik po to  

żeby uzmysłowić że problem dotyczący oczyszczania ścieków jest bezpośrednio zw.  

z odpowiednim użytkowaniem tej sieci. Musimy się nad tym problemem pochylić. W tym 

sprawozdaniu wiele czasu zostało poświęcone elementom powodu „bólu głowy” Zakładu, 
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„ból” był zw. głównie z awariami. Czy Pani Kierownik wie z jakiego okresu pochodzą 

wybudowane w gminie Łączna wodociągi, np. Zagórze. 

P.o. Kierownika ZGK p. Bożena Tuśnio – odpowiedziała, myślę że są to lata 70-te. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – zabrał głos, jestem przekonany że większość 

mieszkańców zdaje sobie sprawę, że niektóre odcinki wodociągów pamiętają późnego 

Gomułkę. Dzisiaj jesteśmy na etapie realizacji potężnych inwestycji i za miliony zł., które 

dot. modernizacji sieci wodociągowej. Rozumiem zniecierpliwienie mieszkańców, chlor itp. 

Jestem przekonany, że przy tych środkach, którymi dysponujemy te strategiczne kwestie dot. 

zaopatrzenia mieszkańców w wodę będą przez nas rozwiązane. To jest olbrzymi wysiłek 

finansowy, my przeznaczamy na te modernizacje potężne pieniądze. Gmina z 5 tys. ludzi 

wydaje na modernizację swojej sieci wodociągowej np. 10 mln zł., to jest ¼ naszego budżetu. 

To wysiłek, który musi być zauważony. Dziękuję pracownikom ZGK za minione lata, za 

2023r. Ile prac przy naszych drogach wykonał Zakład, w jaki sposób to zostało wykonane. 

Stanowi to przykład na to, że można przy pomocy pracowników ZGK wykonywać nie tylko 

zadania zw. z bieżącym utrzymaniem sieci wodociągowej i kanalizacyjnej ale również 

wszystkiego tego co dla mieszkańców jest ważne. Dobra gmina to nie ta, która nie wykonuje 

pewnych rzeczy, które dot. bieżącego utrzymania, to jest taka gmina jak nasza, w której o te 

rzeczy dbamy i staramy się podnosić jakość świadczonych usług na coraz wyższy poziom, nie 

obciążając nadmiernie kieszeni podatnika. Te zadania muszą spotkać się z docenieniem. 

Dziękuję za tą pracę i liczę na więcej i mam nadzieję, że Rada przychyli się do wszystkich 

sugestii płynących z Zakładu, które mają usprawnić pracę Zakładu i spowodować, że 

mieszkańcy będą mieli coraz mniej problemów i uwag. 

Więcej pytań nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady ogłosiła 15 minut przerwy. 

 

Przewodnicząca Rady wznowiła obrady po przerwie. 

Ad.  4 f) 

Sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Łącznej w 2023 roku 

przedstawiła Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej w Łącznej p. Beata Kołda. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

 

Radna Cieślik zwolniona przez Przewodniczącą Rady opuściła salę obrad. 

Odtąd w obradach uczestniczyło 12 radnych. 

 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – zabrał głos, nie mam mediów społecznościowych ale 

nie znaczy to, że nie posiadam wiedzy co zawierają te media. Pojawiają się sugestie, że 

biblioteka nic nie robi. Jak słyszę coś takiego to nasuwa mi się wniosek, że albo ludzie są 

niedoinformowani albo biblioteka, czyli nasz dom kultury, za mało się reklamuje. Ale jak 

spojrzymy do kogo kierowana jest ta praca, którą wszyscy pracownicy biblioteki wykonują  

i ile osób z tego korzysta to ci ludzie mają doskonałą orientację ile tych imprez się odbywa. 

Chcę podziękować Dyrektor GBP i wszystkim pracownikom, że mimo że są trzy obiekty to  

w każdym jest czysto i coś się dzieje. Pojawiają się osoby, które mówią że obiekty są 

fantastyczne, spełniające swoją rolę. Czy można lepiej, oczywiście, ale chodzi o środki. Mam 

przyjemność pracować z Panią Dyrektor już wiele lat i tyle zaangażowania i serca ile Pani 

wkłada w organizację wszystkich imprez to jest coś co zasługuje na szacunek  

i podziękowanie. I za to dziękuję i proszę o więcej. 

Dyrektor GBP  p. Beata Kołda – zabrała głos, chciałam jeszcze dodać że rozpoczęła się 

również dobra współpraca ze związkiem Emerytów i Rencistów, którego Przewodniczącą 

została Radna Krawczyńska. To nastąpiło niedawno. Liczymy na dobrą współpracę. 

Żadnych pytań nie zgłoszono. 
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Ad.  4 a) 

Sprawozdanie z działalności Szkoły Podstawowej w Zaleziance w 2023 roku przedstawił 

Dyrektor Szkoły Podstawowej p. Sławomir Tofil. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

 

Pytania do sprawozdania: 

Radny Chaba – zwrócił się do Dyrektora, wychwala Pan teraz Sekretarza, Wójta, a nie tak 

dawno Stowarzyszenie, sołectwo Zalezianki tu wyzywało radnych, Wójta, wszystko było źle, 

sprowadzali na nas posłów ze skargami. W tej chwili wychwalanie, jak się to dzieje. 

Dyrektor SP Zalezianka p. Sławomir Tofil – zauważył, to nie pytanie do mnie tylko do 

Stowarzyszenia. Ja przedstawiłem swoją perspektywę jako Dyrektora, który objął placówkę 

od 1 września 2023r. 

Radny Wykrota – zapytał, czy w szkole działa przedszkole. 

Dyrektor SP Zalezianka p. Sławomir Tofil – odpowiedział, nie działa. Liczę, że radni będą 

mnie nadal wspierać w działaniach jeśli chodzi o szkołę. 

Więcej pytań nie zgłoszono. 

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Zaleziance p. Sławomir Tofil opuścił salę obrad. 

 

Ad.  5 a) 

Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej w 2023 roku przedstawił Zastępca 

Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej radny Edmund Wykrota. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.  

Żadnych pytań nie zgłoszono. 

 

Ad.  5 b) 

Sprawozdanie z działalności Komisji Skarg, Wniosków i Petycji w 2023 roku przedstawił  

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji radny Edward Chaba. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.  

Żadnych pytań nie zgłoszono. 

 

Ad.  5 c) 

Sprawozdanie z działalności Komisji Finansowo-Gospodarczej w 2023 roku przedstawił 

Przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej radny Sławomir Litwiński. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.  

Żadnych pytań nie zgłoszono. 

 

Ad.  5 d) 

Sprawozdanie z działalności Komisji Społecznej w 2023 roku przedstawiła Przewodnicząca 

Komisji Społecznej radna Marta Siewierska. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.  

Żadnych pytań nie zgłoszono. 

 

Ad. 6.  

Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach 

awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego za 

2023 rok przedstawił Sekretarz Gminy p. Mirosław Kopytek. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 
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Ad. 7 i 8. 

Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie między sesjami oraz sprawozdanie z wykonania 

wniosków i uchwał Rady Gminy z poprzednich sesji. 

Sprawozdanie od dnia 11 stycznia 2024r. do dnia 31 stycznia 2024r. przedstawił                          

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński.  Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu, i tak: 

I. Uczestniczyłem: 

13 stycznia – w spotkaniu noworocznym w Bibliotece dla emerytowanych mieszkańców 

Gminy, osób samotnych, 

16 stycznia – w spotkaniu z Kierownik ZGK i projektantem modernizacji ujęć wody  

p. Dobiesławem Ślizem, sprawa dot. uzgodnień zw. z budową osiedla w miejscowości 

Występa i odpowiednim zabezpieczeniu technicznym w ramach modernizacji ujęć wody 

zaplanowanych dla miejscowości Zalezianka i Występa, 

18 stycznia – w spotkaniu z p. Andrzejem Jakubcem p.o. Świętokrzyskiego Kuratora Oświaty 

w sprawie sytuacji oświatowej w Gminie,  

- w spotkaniu z przedstawicielami firmy SAMER w sprawie budowy osiedla w Występie,  

19 stycznia – w spotkaniu z p. Odrzywolskim i wykonawcą PFU dla II etapu zbiornika Jaśle 

p. Głowackim w sprawie zagospodarowania terenu wokół akwenu, przypomnę że zbiornik 

Jaśle będzie zrealizowany w całości, ponieważ dofinansowanie które mamy dot. nie tylko  

I etapu, czyli części zachodniej ale również drugiej części, która została sfinansowana  

w ramach programu rządowego Polski Ład, 

25 stycznia – w spotkaniu z p. Józefem Brykiem Wojewodą Świętokrzyskim w sprawie 

sytuacji oświatowej w Gminie Łączna,  

29 stycznia – w Nadleśnictwie Suchedniów w sprawie decyzji Ministra Środowiska  

w sprawie wstrzymania wycinki drzew na terenach gminy Łączna, Nadleśnictwa Suchedniów 

i Powiatu skarżyskiego, 

30 stycznia – w połączonym posiedzeniu Komisji Rady Gminy Łączna. 

 

II. Wydałem zarządzenia: 

- w sprawie ogłoszenia naboru wniosków o udzielenie w roku 2024 dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru 

zabytków lub znajdującym się w gminnej ewidencji zabytków z terenu gminy Łączna, 

- w sprawie powołania Komisji w celu oceny wniosków o udzielenie dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru 

zabytków lub znajdującym się w gminnej ewidencji zabytków z terenu gminy Łączna. 

 

W dniu dzisiejszym złożono wniosek na realizację zadania pn. Odbiór, transport  

i utylizacja odpadów zawierających azbest w gospodarstwach rolnych z terenu Gminy 

Łączna. Ostatecznymi odbiorcami korzyści będą beneficjenci Działania A1.4.1 w ramach 

Krajowego Planu Odbudowy i Zwiększania Odporności, którym Agencja Restrukturyzacji  

i Modernizacji Rolnictwa wypłaciła i rozliczyła środki, na realizację przedsięwzięcia  

w ramach inwestycji A1.4.1 objętej Krajowym Planem Odbudowy i Zwiększania Odporności. 

Wartość zadania 20 306,00 zł. Dofinansowanie 100 %. 

 

Rządowy Fundusz Polski Ład: Program Inwestycji Strategicznych – Rządowy Program 

Odbudowy Zabytków. Zgodnie z Uchwałą Nr LVII/336/2023 Rady Gminy Łączna z dnia  

27 listopada 2023 r. w sprawie określenia zasad udzielania dotacji celowej na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru 

zabytków lub znajdującym się w gminnej ewidencji zabytków  położonym na obszarze gminy 

Łączna ogłoszono nabór wniosków o udzielenie w roku 2024 roku dotacji w w/w zakresie. 

Nabór trwa od 30.01.2024 r do 29.02.2024 r. 
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Rządowy Fundusz Rozwoju Dróg – REMONTY 

W lutym zostaną podpisane umowy na realizację zdań: 

1) Remont drogi gminnej na działce nr 393/10 obręb Czerwona Górka w msc. Kamionki 

Wartość całkowita: 520 437,60 zł. Kwota dofinansowania: 364 306,00 zł (70%). Kwota 

udziału własnego: 156 131,60 zł (30%). 

2) Remont drogi wewnętrznej na działce nr 187/2 w msc. Gózd 

Wartość całkowita: 101 438,10 zł. Kwota dofinansowania: 71 006,00 zł (70%). Kwota 

udziału własnego: 30 432,10 zł (30%). 

Realizacja obu zadań w 2024 r. 

 

Informuję, że w wyniku zakończenia procedury naboru na stanowisko podinspektora ds. 

gospodarki nieruchomościami i planowania przestrzennego w Urzędzie Gminy w Łącznej 

wybrana została Pani Dominika Smolarczyk zamieszkała w miejscowości Wąchock. 

Uzasadnienie wyboru: Oferta pracy przedłożona przez kandydatkę spełnia wszystkie wymogi 

formalne określone w ogłoszeniu. Kandydatka posiada gruntowne wykształcenie 

specjalistyczne na kierunku geodezja, kartografia, gospodarka nieruchomościami.  

Przeprowadzona rozmowa kwalifikacyjna utwierdziła Komisję, że kandydatka wiedzę  

i umiejętności zdobyte na studiach, a ukształtowane podczas zatrudnienia w jednostkach 

samorządu terytorialnego - pragnie sumiennie wykorzystać, sprawnie realizując zadania  

w ramach przydzielonego zakresu obowiązków na powyższym stanowisku. 

 

W dniu 5 stycznia 2024r . ogłosiłem otwarty konkurs ofert na realizację zadań Gminy  

z zakresu upowszechniania kultury fizycznej i sportu w 2024 roku. Środki przewidziane na 

realizację zadania w 2024r. - 70.000 zł. W wyznaczonym terminie wpłynęły 2 oferty: ULKS 

Łączna, FC Łączna. Postępowanie w toku. 

 

W związku z koniecznością przeprowadzenia kontroli oraz ewidencji zbiorników 

bezodpływowych i przydomowych oczyszczalni ścieków w najbliższym czasie mieszkańcy 

dostaną do uzupełnienia jako załącznik do deklaracji podatkowej ZGŁOSZENIE DO 

EWIDENCJI ZBIORNIKÓW BEZODPŁYWOWYCH. 

Dokonanie zgłoszenia wraz z załącznikami tj.: 

- kopią aktualnej umowy zawartej z przedsiębiorcą odbierającym nieczystości ciekłe lub 

osady ściekowe z przydomowej oczyszczalni ścieków, 

- dowodów potwierdzających uiszczanie opłat za te usługi będzie traktowane jako 

przeprowadzenie kontroli danej nieruchomości. 

  

W dniu 29 grudnia 2023r. wydałem decyzję w sprawie wykreślenia z ewidencji Przedszkola 

Niepublicznego „Mali Odkrywcy” w Zaleziance. Wykreślenie następuje z dniem 29 grudnia 

2023r. i jest równoznaczne z likwidacją Przedszkola. W uzasadnieniu podałem: 

Przedszkole Niepubliczne „Mali Odkrywcy” z siedzibą w Zaleziance zostało wpisane do 

ewidencji szkół i placówek niepublicznych prowadzonych przez Wójta Gminy Łączna w dniu 

23 października 2015 roku pod nr 1.  Przedszkole Niepubliczne nie prowadzi zajęć od dnia  

1 lipca 2023r. do dnia 29 grudnia 2023r., w tym nie przedstawia comiesięcznych informacji  

o liczbie uczniów/wychowanków. Z informacji od Dyrektora Szkoły Podstawowej  

w Zaleziance – jako administratora całego obiektu - posiadającego siedzibę pod tym samym 

adresem jednoznacznie wynika, że co najmniej od 1 września 2023r. do 29 grudnia 2023r.  

ta część obiektu była zamknięta „na klucz”. Wobec powyższego nastąpiło faktyczne 

zaprzestanie procesu kształcenia w Przedszkolu Niepublicznym „Mali Odkrywcy”  

w Zaleziance przez okres przekraczający 3 miesiące. 
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Przepis art. 169 ust. 1 pkt 5 ustawy z 14 grudnia 2016 r. - Prawo oświatowe  obliguje organ 

ewidencyjny do wykreślenia wpisu do ewidencji, w przypadku gdy placówka zaprzestała 

działalności przez okres dłuższy niż 3 miesiące. W dniu 29 stycznia br. wpłynęło odwołanie 

od w/w decyzji. W najbliższych dniach akta sprawy przekazane zostaną Świętokrzyskiemu 

Kuratorowi Oświaty celem rozpatrzenia nin. odwołania. 

 

Z ostatnich wniosków: 

1. Zalane pola i lokalne podtopienia w msc. Stawik oraz Osełków, to efekt wysokiego stanu 

na rzece Jaślana na skutek roztopów oraz trwających kilka dni deszczy. W dniach 18-19 

stycznia br. doszło również do zalania drogi gminnej prowadzącej do wspomnianych 

miejscowości. Pracownicy Urzędu Gminy wraz pracownikami Zakładu Gospodarki 

Komunalnej opanowali sytuację poprzez wykopanie tymczasowych rowów, które skierowały 

wodę wprost do rzeki. Problemem są również tamy bobrowe zlokalizowane na całej długości 

rzeki. Właściwe w tej sprawie instytucje zostały poinformowane pisemnie, czekamy na 

reakcję z ich strony. 

2. W dniu 29.01.2024r. uzupełniono ubytki w asfalcie na drodze gminnej w msc. Łączna oraz 

Gózd. Stan dróg gminnych oraz powiatowych jest kontrolowany na bieżąco, o ubytkach na 

drogach powiatowych systematycznie informowany jest Zarząd Dróg Powiatowych  

w Skarżysku-Kamiennej. Na wniosek radnego Chaby w dniu 15.01.2024r. skierowane zostało 

pismo do ZDP w Skarżysku-Kamienniej w sprawie uzupełnienia ubytku w poboczu drogi 

powiatowej w miejscowości Występa. 

3. Rozpoczęte zostały prace przy przebudowie drogi gminnej Podłazie - Krzyżka. Planowany 

termin zakończenia prac to  koniec marca br. 

4. Na wniosek mieszkańców przygotowana została dokumentacja projektowa na budowę 

odcinka wodociągu w msc. Jaśle, odcinek około 160 mb w kierunku Osieczna. Chcemy aby 

ten odcinek wykonał ZGK w Łącznej. 

5. Gmina nadal oczekuje na decyzję o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej  

w miejscowości Jaśle (droga do zalewu). Przypomnę, że mówimy o drodze od drogi 

powiatowej do Zalezianki, do tamy. Został wykonany kompleksowy projekt, w ramach 

którego ma być wykonana normatywna droga 6 m szerokości asfaltu ale również chodnik, 

wjazdy na posesję, kanał techniczny, oświetlenie i wodociąg. Mamy na ten cel 6 mln zł. 

Dzisiaj dostałem informację, że Wydział Budownictwa Starostwa Powiatowego przygotowuje 

ZRID - zgoda na realizację inwestycji drogowej, to jest tzw. specustawa, czyli możemy nie 

czekając na zgody właścicieli nieruchomości przystąpić do inwestycji, natomiast kwestia 

wydzielenia nieruchomości odbywa się w oparciu o decyzję którą musi wydać starostwo,  

a gminę będzie czekać przygotowanie w budżecie środków na wypłatę odszkodowań. 5 lat 

temu odbyliśmy szereg spotkań z właścicielami gruntów przylegających do rzeczonej drogi, 

wszyscy mieszkańcy byli zainteresowani tą inwestycją, ona w sposób znaczący spowoduje 

uruchomienie zbiornika Jaśle i uatrakcyjni ten teren. Rada Gminy podjęła decyzję o zmpzp 

pod kątem zabudowy, działki te zostaną w pełni uzbrojone. Kanał techniczny pozwala na 

przeprowadzenie nie tylko kanału sanitarnego ale również innych instalacji. 

6. Zlecono do wykonania dokumentację projektową na remont drogi przy cmentarzu  

w Kamionkach. 

7. Na wniosek mieszkańców wykonywana jest zmiana organizacji ruchu w miejscowości 

Stara Występa - polegać ona będzie na zamontowaniu progu zwalniającego. Po uzyskaniu 

akceptacji zmiany organizacji ruchu progi zwalniające w msc. Stara Występa oraz 

uszkodzony próg w msc. Osełków zostaną zamontowane w marcu br. 
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Ad. 9. 

Przedstawienie wniosków z posiedzeń komisji w okresie między sesjami. 

Przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej radny Sławomir Litwiński – 

poinformował, w minionym okresie Komisja nie obradowała. 

Przewodnicząca Komisji Społecznej radna Marta Siewierska – poinformowała, w okresie 

między sesjami nie odbyło się posiedzenie Komisji Społecznej. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji radny Edward Chaba – poinformował, 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji nie odbyła posiedzenia w tym okresie. 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej radny Edmund Wykrota – poinformował, 

żadnej Komisji nie było między sesjami. 

 

Ad. 10 i 11. 

Pytania, wnioski, interpelacje oraz udzielenie odpowiedzi na zadane pytania. 

Radna Krawczyńska – zwróciła się do Zastępcy Wójta, wielokrotnie rozmawialiśmy  

w sprawie oświetlenia przy starodrożu w msc. Gózd, Czy ma Pan wiedzę na dzisiaj czy coś 

jest zrobione, niedługo będzie miesiąc. Jest to uciążliwe szczególnie dla starszych osób i przy 

szkole również oświetlenie nie działa. 

Przewodnicząca Rady – zabrała głos, jeśli chodzi o oświetlenie w msc. Osełków jest taka 

sama sytuacja, już 2 miesiące światło się nie świeci. Też zgłaszałam to ale w dalszym ciągu 

nie zostało z  tym  nic zrobione.  

Zastępca Wójta p. Krzysztof Pastuszka – poinformował, mam informację z godziny 15,30,  

w przerwie, był u mnie człowiek, który się tym zajmuje i są w trakcie usuwania awarii. Już 

dzisiejszej nocy światło w Goździe powinno się świecić. Co do Osełkowa, nie wiem skąd jest, 

że dwa miesiące nie ma, jak dostałem informację to tego samego dnia pracownicy pojechali  

i usunęli awarię. Skrzynka ze sterowaniem była otwarta, ustawienia zostały przywrócone  

i oświetlenie powinno działać prawidłowo.  

Przewodnicząca Rady – zauważyła, oświetlenie nie działało i nie działa w ogóle. 

Zastępca Wójta p. Krzysztof Pastuszka – poinformował, rozmawiałem z Panią sołtys, że 

światło zapala się później, nie że w ogóle nie działa. Podeślemy tam pracowników, którzy 

sprawdzą jak to wygląda. 

Przewodnicząca Rady – zwróciła się do Sołtys Osełkowa z pytaniem, później czyli kiedy się 

światło zapala. 

Sołtys Osełkowa p. Bożena Wisowata – poinformowała, po godz. 22,00 się włączało przez 

jakiś czas. 

Zastępca Wójta p. Krzysztof Pastuszka – poinformował, pracownicy podjadą i sprawdzą co 

tam się dzieje. Parę lat temu w Kamionkach mieliśmy sytuację, że notorycznie światło było 

przestawiane. 

Radna Siewierska – zabrała głos w sprawie budowy chodnika do Zagórza, nadal nic się nie 

dzieje. Były obietnice ZDP, że będzie zaczęta wycinka drzew po nowym roku, drzewa są 

tylko oznakowane. Czy coś wiadomo na ten temat. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – odpowiedział, harmonogram prac przewiduje że  

w tym roku inwestycja będzie prowadzona. Jaki jest szczegółowy harmonogram na chwilę 

obecną nie wiem. Wycinka miała być zaczęta na jesieni w ubiegłym roku. Mówimy  

o wycince drzew, które nie mogą być wycinane w okresie lęgowym. Sądzę, że wykonawca 

czekał na lepsze warunki pogodowe. Wiem, że inwestycja ma się rozpocząć w tym roku, 

środki na to Zarząd Dróg Powiatowych i powiat ma. 500 tys. zł gmina dopłaciła do tej 

inwestycji i to są środki, które znalazły się w naszym budżecie. Spróbujemy ustalić szczegóły, 

wystąpimy na piśmie do ZDP żeby przedstawili nam szczegółowy harmonogram prac. 

Radny Chaba – zapytał, czy jest jakaś informacja odnośnie drogi do cmentarza w Występie. 

Informacja miała być do końca ubiegłego roku. 
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Zastępca Wójta p. Krzysztof Pastuszka – poinformował, nie informacja miała być do końca 

zeszłego roku tylko, że procedura mogłaby się zakończyć w ciągu roku. Środki na wykonanie 

tej zmiany są zabezpieczone dopiero w tym roku. Umowa została z początkiem roku 

podpisana i jest dopiero realizowana. Potrzeba na to 9 miesięcy. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – zabrał głos, spór który wynikał z faktu że w zapisach 

mpzp została uwidoczniona droga wywołał potrzebę zajęcia się z powrotem i wejścia   

w procedurę zmiany mpzp. Droga w tej chwili tam jest, funkcjonuje od bardzo długiego 

czasu, jest użytkowana przez wielu mieszkańców w celu dotarcia do cmentarza. Chcąc ten 

temat załatwić wpisaliśmy do miejscowego planu budowę drogi w tym miejscu co wywołało 

sprzeciw właścicieli gruntów, którzy nie zgadzają się na budowę drogi w takim normatywie 

jaki został opisany. Możliwa jest budowa drogi z pominięciem mpzp ale wtedy wchodzimy  

w ZRID, ta procedura dopuszcza taką możliwość. Rada Gminy zdecydowała żeby zmienić 

miejscowy plan, wytyczyć drogę, fragmenty działek, które mają być przejęte i wypłacić 

odszkodowania. Żeby to zrobić musimy się opierać na dokumentach, a taka procedura trwa 

rok. W naszym budżecie pojawiły się środki na zmianę tego planu. Dlatego proszę  

o cierpliwość, ta droga ma być o nieco innym normatywie i w porozumieniu z właścicielami. 

Radny Chaba – zauważył, sprzeciw właścicieli był na drogę o szerokości 12 m, a gdy 

zmieniły się przepisy i droga ma być 6 m właściciele wyrażają zgodę, nie ma sprzeciwu. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – poinformował, jak przyjmujemy zmianę mpzp  

i Urbanista przygotowuje dokumenty to musi działać w oparciu o ustawę. Każde odstępstwo 

od ustawy, takie jak szerokość drogi, wymusza na nas konieczność wystąpienia  

o to odstępstwo. Proszę przypomnieć sobie budowę drogi w Występie, fakt że zostało 

wybudowane utwardzone pobocze i że droga została wybudowana, musiała być na to zgoda 

Ministra Infrastruktury, ponieważ jest to odstępstwo od normy. Jeśli w naszym dokumencie 

mpzp umieścimy pas szerokości 6 m, a chcemy dokonać zabudowy to muszą być odstępstwa 

od ustawy. Podjęliśmy ten trud ale musi być on opatrzony procedowaniem. 

Radny Chaba – zabrał głos, tak, było to ustalone z geodetą, nam nadzieję że się nic nie 

zmieni. 

Radny Piwowarczyk – zabrał głos w sprawie poruszanej na Komisjach Połączonych w dn.  

30 stycznia br. tj. centrum rehabilitacji. Mamy uchwałę zmiany budżetu i jakby stajemy już 

przed faktem dokonanym, czyli przyjmujemy środki na windę, nie znając szczegółów całej 

operacji. Ja osobiście czuję się niezręcznie, bo dla mnie nie jest to transparentne. Z chęcią 

bym zagłosował za innymi zmianami ale ten punkt mnie blokuje. Nie wiem ile to będzie 

gminę kosztowało, nie wiem ile ludzi z gminy z tego skorzysta, nie ma żadnych danych.  

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – zwrócił uwagę, radny Piwowarczyk zaczął od kwestii 

zw. z decyzją Rady Gminy dot. przeznaczania środków na windę. Chcę wyjaśnić, kwestie dot. 

zakupów, wydatków majątkowych, które nie przekraczają kwoty 30 tys. euro nie są objęte 

koniecznością stosowania przetargu. Natomiast są objęte koniecznością stosowania przepisów 

wewnętrznych. Takie wewnętrzne zarządzenia są i nakazują żeby w momencie wystąpienia  

o zakup jakiegokolwiek urządzenia, sprzętu itp. poprosić o różne oferty. My zrobiliśmy jeden 

krok w kierunku zorientowania się jakiego rzędu kwota jest potrzebna, żeby takie urządzenie 

zakupić. Nie została rozpoczęta jeszcze procedura, w momencie kiedy będzie decyzja Rady 

Gminy odbędzie się to zgodnie z przepisami, czyli przynajmniej 3 oferty muszą spłynąć  

i wybierzemy najkorzystniejszą. Nie mieliśmy na terenie naszej gminy do czynienia  

z sytuacją, w której jakikolwiek podmiot proponowałby gminie utworzenie takiego Centrum 

rehabilitacyjnego. Pojawiła się ta oferta i ona jest zupełnie przypadkowa. Będziemy 

postępować zgodnie z zasadami, które wynikają z transparentności zadań, zatem damy 

ogłoszenie szukając oferenta na utworzenie Centrum rehabilitacyjnego. To co się tyczy windy 

to tylko działanie, które ma doprowadzić do sytuacji, że gmina zapewni to co powinna, czyli 

zlikwiduje bariery. Natomiast wszystkie inne kwestie dot. wyłonienia oferenta itp. będą 



12 
 

musiały oprzeć się o zasady, którymi się w takich sytuacjach kierujemy. Jesteśmy mocno 

zdeterminowani, ponieważ nasi mieszkańcy, którzy jeżdżą do Suchedniowa czy Zagnańska, 

czekają w kolejkach po pół roku na to żeby móc się rehabilitować, zgłaszają nam te uwagi. 

Uruchomienie Centrum rehabilitacji na terenie naszej gminy jest zw. z tym jak szybko 

jesteśmy w stanie zlikwidować barierę i przeprowadzić procedurę wyłonienia oferenta, który 

w oparciu o NFZ będzie w stanie wyposażyć pomieszczenia i otworzyć pakiet usług dot. 

rehabilitacji. 

Radny Piwowarczyk – zauważył, tak jak mówiłem wczoraj, żądaniem gminy przy szukaniu 

oferenta może być, że firma która tutaj będzie robiła niewątpliwie biznes, sfinansuje również 

windę. Nie wiemy czy jest taka możliwość, czy nie, bo nie został ogłoszony żaden konkurs. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – zabrał głos, czymś innym jest uzgodnienie czy 

znajdzie się oferent, który jest w stanie wykonać remont pomieszczeń, którymi dysponuje 

gmina, dostosować je do rodzaju usług które chce prowadzić, a czymś innym jest likwidacja 

jednej bariery. Uważam, że gmina jest zobligowana aby podjąć wszystkie działania 

konieczne, żeby tego typu działalność uruchomić na terenie gminy. Potrzeba tego działania 

wynika z oczekiwań mieszkańców. Zlikwidowanie bariery powinna zrobić gmina, natomiast 

całą resztę tj. wykonanie remontu możemy opisać w postępowaniu dot. udzielenia zgody, 

umowy na prowadzenie działalności w obiekcie gminnym. Jest w tej chwili ogłoszenie, że 

gminy mogą pozyskiwać środki zew. na likwidowanie barier, jeśli nam się to uda to zrobimy 

to że środków zew., natomiast musimy to zrobić. W przeciwnym przypadku koszty zw.  

z uruchomieniem takiej działalności są spore. Wczoraj dostaliście te informacje, domyślam 

się, że oferent opierał się na danych z uruchomienia placówek w innych miejscowościach  

w województwie świętokrzyskim. Uważam, że to jest działanie, które doprowadzi  

w konsekwencji do jak najszybszego otworzenia działalności. Jedyny element, który 

powinien być na celowniku gminy to ustalenie, który z oferentów przygotuje nam najszybciej 

windę. Wykonanie wiąże się z podpisaniem umowy, pomiarami itp.  

Radny Wisowaty – zabrał głos w sprawie oświetlenia dróg, na Kamionkach za Kościołem 

była naprawiana lampa, która nie świeciła i znowu nie świeci. Druga sprawa to stan drogi 

powiatowej od starodroża do kanału, gdzie jest remontowana krzyżówka. Koło szkoły już nie 

da się przejechać. Ludzie omijają dziury tak, że niedługo dojdzie do kolizji. Jeżeli droga nie 

będzie naprawiana gruntownie to niech załatają dziury, żeby droga była przejezdna. Tym 

bardziej, że jeździ tamtędy ciężki sprzęt na Bukową Górę. To samo jest z drogą na początku 

Kamionek, od krzyżówki do placu zabaw, stan jest okropny. Proponuję żeby monitować do 

Starostwa o usuniecie ubytków ewentualnie remont tej drogi.  

Radny Ledwójcik – zabrał głos w kwestii drogi Galerówka, przydało by się uzupełnić na 

drodze ubytki. 10 m od krzyżówki na drodze powiatowej jest ubytek ok. 50 cm, proszę  

o interwencję. 

Radny Litwiński – zabrał głos w sprawie drogi koło cmentarza, w czasie ostatnich dni wjechał 

tam ciężki sprzęt, który na zakręcie przy końcu cmentarza poobrywał pobocze, porobiły się 

dziury. Zwrócił się do Zastępcy Wójta z prośbą o to aby jak będzie wykonywana droga na 

Krzyżkę uzupełnić znaczny ubytek przy samym wjeździe, na drodze gminnej za przejazdem 

w prawo. 

Radny Chaba – zabrał głos w sprawie drogi na Występie w stronę lasu, droga była 

remontowana w sposób gospodarczy, to droga powiatowa, ale proszę żeby monitować do 

Starostwa o doprowadzenie tej drogi do przejezdności, wkrótce stanie się nieprzejezdna, są 

tam bardzo duże ubytki, droga jest popękana. 

Więcej uwag nie zgłoszono. 
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Ad. 12 a) 

Podjęcie uchwały w sprawie ramowego planu pracy Rady Gminy Łączna na I kwartał 2024 

roku. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za”, „przeciw” czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  LXI/350/2024 

Rady Gminy Łączna  z dn. 31 stycznia 2024r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 12/12 obecnych radnych) 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 12 b) 

Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji Rady Gminy 

Łączna na I kwartał 2024 roku. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za”, „przeciw” czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  LXI/351/2024 

Rady Gminy Łączna  z dn. 31 stycznia 2024r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 12/12 obecnych radnych) 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 12 c) 

Podjęcie uchwały w sprawie powrotnego przejęcia Szkoły Podstawowej w Zaleziance. 

Przewodnicząca Rady – poprosiła o zabranie głosu przez Sekretarza, ponieważ zmienione 

zostało uzasadnienie do uchwały. 

Sekretarz Gminy p. Mirosław Kopytek – zabrał głos, do uzasadnienia dopisane zostały 2-3 

zdania, wyróżnione na czerwono. Nasz wniosek jest żeby tą wersję uzasadnienia dzisiaj 

procedować. Podkreślam, w przedmiotowej sprawie była podjęta uchwała 12 stycznia 2023r. 

jednak wskutek Rozstrzygnięcia nadzorczego Wojewody z dnia 16 lutego 2023r. stwierdzono 

jej nieważność. W projekcie, który jest procedowany na dzisiejszym posiedzeniu, wszystkie 

uchybienia wskazane w Rozstrzygnięciu nadzorczym zostały usunięte. Projekt uchwały 

spełnia wymagania w aspekcie materialnym, formalnym, porządkuje status SP Zalezianka. 

Projekt był przekazany do zaopiniowania przez wymagane Związki zawodowe w dniu  

29 grudnia: Ogólnopolskie Forum Związków Zawodowych w Warszawie Oddział  

w Kielcach, Region Świętokrzyski Niezależny Samorządny Związek Zawodowy 

„Solidarność” w  Kielcach i Ogólnopolskie Porozumienie Związków Zawodowych Rada 

Wojewódzka w Kielcach. Odpowiedziały dwie organizacje związkowe: Ogólnopolskie 

Porozumienie Związków Zawodowych i Forum Związków Zawodowych, które nie wnoszą 

uwag. Jeden ze związków tej opinii nie udzielił ale zgodnie z ustawą o związkach 

zawodowych art. 19 ust. 2 oraz 21 zacytuję: „Założenia, projekty aktów prawnych, organy 

samorządu terytorialnego przekazują na odpowiedni adres elektroniczny wskazany przez 

właściwy organ statutowy związku. Termin przedstawienia opinii jest nie krótszy niż 30 dni. 

Termin ten może zostać skrócony do 21 dni ze względu na ważny interes publiczny. 
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Nieprzedstawienie opinii w wyznaczonym terminie uważa się za rezygnację z prawa jej 

wyrażenia.” Uważam, że przedstawiony projekt uchwały spełnia wszystkiego rodzaju 

formalne, materialne i prawne aspekty i powinien być procedowany bez zarzutu na 

dzisiejszym posiedzeniu. 

Przewodnicząca Rady – poinformowała, trzeci Związek twierdzi, że nie otrzymał pisma. 

Sekretarz Gminy p. Mirosław Kopytek – poinformował, mam korespondencję e-mailową, 

którą wysłałem 29 grudnia 2023r. Organizacje Związkowe mają adres do korespondencji pod 

te projekty uchwał z całego województwa podany na swojej stronie internetowej. Zgodnie  

z ustawą na ten adres wskazany przez Związek jest kierowana wszelka korespondencja. Dwa 

Związki odebrały korespondencję i udzieliły odpowiedzi. Wymogi zostały dopełnione. 

Więcej uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały z uzasadnieniem do uchwały  

w nowym brzmieniu, poprzez głosowanie jawne imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała 

kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni określali się czy są „za”, „przeciw” czy 

„wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  LXI/352/2024 

Rady Gminy Łączna  z dn. 31 stycznia 2024r. 

została podjęta większością głosów (za – 11, wstrzymał się – 1/12 obecnych radnych) 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 12 d) 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Łączna na 2024 rok. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za”, „przeciw” czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  LXI/353/2024 

Rady Gminy Łączna  z dn. 31 stycznia 2024r. 

została podjęta większością głosów (za – 11, wstrzymał się – 1/12 obecnych radnych) 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 12 e) 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łączna na lata 

2024-2032. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za”, „przeciw” czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  LXI/354/2024 

Rady Gminy Łączna  z dn. 31 stycznia 2024r. 

została podjęta większością głosów (za – 11, wstrzymał się – 1/12 obecnych radnych) 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad. 13. 

Przyjęcie protokołu z sesji Rady Gminy Łączna z dnia 11 stycznia 2024r. 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie protokołu z dnia 11 stycznia 2024r. 

Protokół został przyjęty jednogłośnie. (za – 12/12 obecnych radnych).  

Wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 14. 

Zakończenie obrad. 

Przewodnicząca Rady  stwierdziła, że porządek obrad został wyczerpany, podziękowała 

wszystkim za udział i zamknęła LXI–e posiedzenie Rady Gminy Łączna w kadencji                    

2018-2024. 

   Przewodnicząca Rady Gminy 

           Protokół sporządziła:         

           Magdalena Chmiela            Monika Pająk 
 


